
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výroční zpráva Okrašlovacího spolku města 

Prostějova za rok 2010 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Vážené kolegyně a kolegové, členové Okrašlovacího spolku, 

v souladu s bodem 4, odstavce 3 Stanov Okrašlovacího spolku Vám předkládám výroční 

zprávu Okrašlovacího spolku města Prostějova za rok 2010. 

 

 

1. Vedení, členská základna 

 

Předsedkyní spolku byla na Valné hromadě v únoru 2010 zvolena Milada Sokolová, 

místopředsedy Jiří Svatoš a Jarmila Pospíšilová, členy výboru Josef Dekastello a Jiřina 

Jordová, členy kontrolní komise se stali Zbyněk Klíč, Michal Mucha a Jana Köhlerová a 

tajemníkem zůstal Zbyněk Klíč.  Členská základna setrvala na počtu poslední valné hromady, 

tedy třiceti aktivních členů, členů čestného kolegia a čestných členů. 

 

 

2. Aktivity spolku 

 

V roce 2010 uspořádal spolek celkem 24 akcí v několika oblastech (jde o třináct akcí více než 

v roce 2009). Letos jsme se snažili prosadit i v jiných činnostech, než které by okrašlovacímu 

spolku náležely, a myslím, že jsme v nich uspěli. Začněme ale pěkně popořádku. 

 

a.) Umělecká činnost 

 

Umělecká činnost je trvalou a nezanedbatelnou součástí našeho veřejného působení. 

V letošním roce jsme na tomto poli uspořádali sedm, dle mého názoru velmi povedených 

akcí. První z nich - podpora pěvecké soutěže Hanácký talent - se uskutečnila na počátku 

dubna v Bohuslavicích u Konice. Do této soutěže Okrašlovací spolek věnoval částku 3 500,- 

Kč na nákup cen pro soutěžící a já coby zástupce spolku přijala účast v porotě při 

vyhodnocování pěveckých výkonů. 

 

Další, naše již plnohodnotná, aktivita se uskutečnila na konci května a jednalo se o koncert 

cimbálové muziky Šumica ve Smetanových sadech. Jako bonus k hudbě byla připravena 

ochutnávka vína. 

 



 

 

Letos se nám umělecká činnost vydařila na jedničku, protože jsme uspořádali akce rozličného 

charakteru. Od 9. do 30. září jsme totiž připravili v promenoáru Městského divadla výstavu 

fotografií Josefa France s názvem Prostějovské sady, parky, aleje včera a dnes a Cesty, stezky, 

pěšiny. Na fotografiích byla prezentována místa osázená Okrašlovacím spolkem napříč 

staletími. 

 

Tradičně aktivní jsme byli i v čase prostějovských hodů, kdy jsme ozdobili zdejší prostory 

(Národního domu)  jiřinkami, ve vestibulu divadla byla připravena výstava fotografií a pro 

milovníky módy jsme uspořádali módní přehlídku s názvem Inspirace podzimními květy. 

Kromě toho jsme o stejném víkendu podpořili divadelní představení Pavla Trávníčka Otylka. 

 

Škálu aktivit v umělecké oblasti doplnil křest knihy Kulturní dění města Plumlova od 

poloviny 19. století do konce století 20. na začátku října minulého roku a na konci roku jsme 

uspořádali tradiční předvánoční koncert, na kterém byl účastníkům rozdán premiérový 

kalendář Okrašlovacího spolku na rok 2011. 

 

 

b.) Okrašlovací činnost 

 

Jak vyplývá z našeho názvu, hlavní část činnosti směřujeme do okrašlování veřejných míst, a 

tak tomu bylo i v minulých dvanácti měsících. Vysadili jsme celkem 29 nových stromů, 

květin a keřů. Nejprve to na začátku února byly zahrady mateřských škol Libušinka a 

Dvořákova – v prvním případě jsme vysadili živý plot a upravili květiny mulčováním, na MŠ 

Dvořákova jsme nejprve museli pokácet dva vyšší stromy a následně prostranství "okrášlili" 

novými záhonky a živým plotem. Na osazení obou zahrad bylo použito 17 druhů květin a 

stromů v celkové hodnotě 36 tisíc korun. Další strom, přesněji javor, jsme zasadili u 

příležitosti Dne země 24. dubna, kdy sázení předcházela také prezentační akce ekologických 

sdružení na náměstí T.G.Masaryka. 

 

Velký důraz v naší okrašlovací činnosti klademe na renovaci zahrad mateřských škol, proto 

jsme v dubnu osadili tu u Mateřské školy Rumunská. Za asistence ředitelky mateřské školy 

Ludiše Musilové prořezal zahradní specialista stromy, keře a živý plot, čímž došlo ke zvýšení 

bezpečnosti porostů. Celková hodnota úprav činila 12 tisíc korun. 

 

Jak jsem již uvedla v předešlém oddíle, naše činnost se nezaměřovala pouze na území 

Prostějova, naopak naší snahou je rozšíření aktivit do přilehlých obcí, konkrétně Plumlova. 

Zde jsme proto na konci dubna v prostoru u kostela na místo vykácených stromů vysadili alej 



 

 

šesti nových lip. 

 

Další sázení bylo na programu 19. května, kdy jsme v Botanické zahradě vysadili vzácný 

pajehličník, který byl pro sázení dovezen až z Německa. 

Na konci srpna naše cesta vedla na dětské oddělení prostějovské nemocnice, kde příjemné 

prostředí hraje při léčbě důležitou roli. Proto jsme ve spolupráci s ředitelem nemocnice, ing. 

Tomášem Uvízlem, a jeho zástupkyní MUDr. Marií Marsovou, MBA, renovovali vstup do 

objektu. Na opravu jsme vyčlenili 62 tisíc korun. 

 

Další část aktivit jsme „přesunuli“ na přelom října a listopadu, kdy jsme jednak vysadili Dub 

spolupráce u příležitosti státního svátku vzniku Československé republiky a o týden později 

pak ve spolupráci s pěveckým sborem Vlastimila zasadili a následně pokřtili štíhlé habry 

v zahradě PAXu u kostela sv. Cyrila a Metoděje na Brněnské ulici. Součástí křtu, jehož se 

zúčastnili významní představitelé města, bylo právě vystoupení Vlastimily. 

 

 

c.) Další činnost 

 

Posledními, avšak nikoliv co do významu, byly akce, které svým zaměřením nespadují ani do 

jedné z uvedených kategorií. 

 

První takovou aktivitou byla prezentace na 8. ročníku Prostějovského veletrhu ve dnech 7.- 9. 

května, kterého jsme se zúčastnili spolu s partnerským sdružením Chvála dřeva. 

 

O pár týdnů později, přesněji 23. června, jsme pro děti z dětských domovů v Plumlově a 

Prostějově uspořádali tradiční dětský den v restauraci U Abrahámka na Hloučele. Na 

programu byla mj. diskotéka DJ Jarka, dětské hry a opékání. 

 

Co do rozsahu vůbec největší akcí v uplynulém roce byla Miss prostějovských středních škol, 

jejíž příprava a organizace nám vzaly zdaleka nejvíc času, výsledek však stál určitě za to. 

Obnovené soutěže se účastnily studentky prostějovských středních škol. Předvýběr probíhal 

od začátku školního roku až do 24. září. Od 27. září do 7. října navíc probíhala Miss sympatie 

mediálního partnera soutěže, Prostějovského Večerníku. Samotný slavnostní večer se 

uskutečnil v pátek 8. října ve Společenském domě v Prostějově. 

 

Večera se v roli porotců zúčastnila řada známých osobností, např. ředitel TV Óčko Jiří Balvín 

či známý milovník všeho dobrého a krásného Miroslav Macek. Slavnostním večerem 



 

 

provázeli muzikálový herec Jiří Zbořil a zpěvačka Marcela Březinová. Návštěva skoro pěti set 

diváků pro nás byla nejlepším oceněním a všem, kteří se na organizaci této velkolepé akce 

podíleli, bych chtěla speciálně poděkovat. 

 

Závěr roku jsme věnovali dětem. Nejprve jsme 4. prosince podpořili horolezecké závody 

pořádané Dětským domovem Plumlov na půdě Gymnázia Jiřího Wolkera. O pět dní později 

pak následovalo naše zapojení do celonárodního projektu Český Ježíšek, spočívající v 

současném vypouštění balónků s přáníčky Ježíškovi. 

 

V Prostějově přilákala ojedinělá akce davy maminek s dětmi, že nakonec nestačila ani 

maximální kapacita 500 balónků. K nebi tak v určený čas vyletělo 496 balónků (tři před 

vypuštěním bohužel praskly a jeden přišel o vzduch), 30 balónků také vzlétlo z dětského 

oddělení prostějovské nemocnice, které se k akci rovněž připojilo. Celkově v celé České 

republice děti poslaly Ježíškovi 67 750 přáníček.  

Po vypuštění balónků přijelo za prostějovskými dětmi koňské spřežení s andělskou poštou, 

která za přáníčka Ježíškovi rozdávala laskominy. Kromě vypouštění balónků a poslání 

přáníček děti potěšil svýma šikovnýma rukama i kouzelník, kterým jim vázal roztodivné tvary 

balónků.  

 

 

3. Informace v médiích 

 

O činnosti Okrašlovacího spolku obsáhle referovala místní a regionální média, a to jak tištěná, 

tak audiovizuální. Celkem bylo v souvislosti s naší organizací publikováno 53 článků a 

televizních či rozhlasových rozhovorů, což bylo takřka dvakrát více než v předchozím roce. I 

to leccos vypovídá o naší aktivitě.  

 

 

4. Spolupráce s partnery 

 

Od poslední valné hromady jsme prohloubili spolupráci se spolky, s nimiž jsme navázali 

kontakt v předchozím období. Jedná se především o spolek Chvála dřeva, v němž působí řada 

našich členů, pokračovala také spolupráce s Českým svazem ochránců přírody a Ekocentrem 

IRIS, kteří jsou nám partnery především pří výsadbě stromů, a spolupracujeme také se 

spolkem historických kočárů Mylord z Čech pod Kosířem, jehož činnost jsme v průběhu roku 

podpořili částkou 10 000,- Kč, a mateřským centrem Cipísek.  Navázali jsme také spolupráci 



 

 

s dalšími prostějovskými mateřskými školkami při výsadbě stromů, jak jsem již zmínila výše, 

a stejně jako v minulém roce nás finančně podpořila společnost TK Plus, které za to patří náš 

velký a opakovaný dík.  

 

 

5. Zhodnocení 

 

Když jsem loni přednášela tuto zprávu, uvedla jsem, že naše aktivita nebyla z kvantitativního 

hlediska tak masivní jako v období před předchozí valnou hromadou. To však dnes neplatí, a 

co víc, rozšířil se i kvalitativní záběr našich aktivit. Jsem na to pyšná a věřím, že i Vy se 

mnou. Máme být na co. Akce spolku byly hojně navštěvovány místními Prostějovany ještě ve 

větší míře než v roce 2009, přízeň nám zachovávaly regionálními i celostátními osobnosti 

veřejného života a také média, jak jsem uvedla před chvílí. Lepšího ocenění se nám nemohlo 

dostat. 

 

Na závěr mi dovolte, stejně jako před rokem na tomto místě, poděkovat všem, kteří se na 

činnosti spolku jakkoliv podíleli, ať již finančně, pomocnou rukou či jiným způsobem. Bez 

nich – a také a především Vás – by Okrašlovací spolek nebyl tím čím dnes je. 

 

Děkuji za celoroční přízeň i pozornost věnovanou mojí závěrečné zprávě. 

 

Ing. Milada Sokolová 

Prostějov, 9. března 2011 

 


